
Protokół Nr III/2011 
z III  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 26 stycznia 2011 r. 
 
 
 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z II Sesji.  

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
a) sprzedaży nieruchomości gruntowej użytkownikom wieczystym – druk D, 
b) sprzedaży nieruchomości gruntowej użytkownikom wieczystym – druk E, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości  – druk A, 
d) wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych 

oraz deklaracji na podatek od nieruchomości  – druk B, 
e) wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których 

zarządcą jest Miasto Białogard – druk C, 
f) delegatów  Miasta   Białogard   w  Stowarzyszeniu  Inicjatyw  Społeczno-

Gospodarczych – druk K, 
 g) delegata Miasta Białogard do Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast 

Polskich – druk L, 
 h) delegatów Miasta Białogard w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu 

Pomerania – druk Ł, 
i) delegata Miasta Białogard w Międzynarodowym Związku Hanzy – druk M, 
j) rozpatrzenia skargi – druk F, 
k) rozpatrzenia skargi – druk G, 

  3. Sprawy organizacyjne Rady: 
      - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
      a) planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2011 – druk H, 
      b) planów  pracy  stałych  komisji  Rady Miejskiej Białogardu na rok 2011 – 

druk I, 
      c) ramowego planu pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2011 – druk  J. 

  4.  Wnioski, informacje i oświadczenia. 
  5. Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z wykonania  

uchwał Rady Miejskiej. 
  6. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
  7. Zamknięcie Sesji.     

 
 
Ad 1  Otwarcie Sesji, w tym: 

Przewodniczący Rady Józef Leszczyk o godz. 9.00 wypowiedział formułę:  
„Otwieram III Sesję Rady Miejskiej Białogardu”. 

-  stwierdzenie „quorum”, 
Według listy obecności było 20 radnych, wobec czego Rada była władna do 

podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 
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Za zgodą Rady (§ 34 ust. 2 Statutu Miasta) obowiązki sekretarza obrad  
Przewodniczący Rady powierzył kierownikowi Biura Rady Miejskiej, Małgorzacie 
Zimmer oraz wiceprzewodniczącej Rady, Krystynie Drachal-Mostek. 

 

 
-  przedstawienie porządku obrad, 

Burmistrz – zaproponował wycofanie w punkcie 2 c) projektu uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości. Ponadto 
Burmistrz proponował, aby przed rozpatrywaniem projektów uchwał 
podziękować strażakom, harcerzom, ochotniczym strażakom za pracę podczas  
akcji przeciwpowodziowej.  

J.Harłacz – wnioskował, aby pkt 5 przenieść po przyjęciu protokołu z II Sesji.  
 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie następujące poprawki: 
1) wycofanie w punkcie 2 c) projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

podatku od nieruchomości  
Przegłosowano: za-18 (jednogłośnie). Projekt uchwały został wycofany z 
porządku Sesji. 

2) przeniesienie omawiania pkt 5 jako pkt 2 
Przegłosowano: za-7, przeciw-10, wstrzymało się-2. Poprawka nie przeszła. 

 
-  przyjęcie protokołu z I Sesji.  

Radni przyjęli protokół z II Sesji Rady Miejskiej, głosując: 
za – 20 (jednogłośnie). 

 
 
W tym miejscu dokonano podziękowania strażakom za pomoc w akcji 

przeciwpowodziowej. 
Z-ca Burmistrza – przedstawiła komunikat wyczytując z imienia i nazwiska 

wyróżnionych funkcjonariuszy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, 
Ochotniczej Straży Pożarnej i harcerzy ZHP, mieszkańca Miasta, pracowników 
Starostwa i Urzędu Miasta. Komunikat stanowi załącznik do protokołu. 

Burmistrz – powiedział, że dziękuje za pracę, dzięki której udało się uniknąć 
podtopienia.  

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej – podziękował mieszkańcom 
za wspaniałą postawę osób pomagających. Skutki nie były tak wielkie dzięki 
doświadczeniom z poprzednich akcji. Wczoraj odbyło się spotkanie, na którym 
omówiono przeprowadzoną akcję. Komendant podziękował Burmistrzowi 
Białogardu i Staroście Białogardzkiemu za współpracę.  

 
Przewodniczący Rady – ogłosił 2 min. przerwy do godz. 9.45. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a) sprzedaży nieruchomości gruntowej użytkownikom wieczystym – 
druk D, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 
 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-3 jednogłośnie) 
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Przegłosowano projekt uchwały: za – 20 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr III/14/2011. 

 
 

b) sprzedaży nieruchomości gruntowej użytkownikom wieczystym – 
druk E, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 
 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 20 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr III/15/2011. 

 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości  – druk 
A, 

Wycofana z porządku Sesji. 
 
 
 
d) wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach 

budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości  – druk 
B, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 20 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr III/16/2011. 

 
 
 

e) wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, 
których zarządcą jest Miasto Białogard – druk C, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu i proponował w § 2 dodać 
pkt 3 w brzmieniu przegłosowanym przez Komisję Edukacji. 

 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0) z poprawką o 

wprowadzenie w § 2 ust. 3 w następującym brzmieniu: 
     „Za każdy dzień  zajęcia  pasa drogowego w celu  ustawienia rusztowania  

związanego z prowadzonym remontem budynku,  ustala się stawkę opłaty 
za 1 m2 powierzchni  pasa drogowego w wysokości – 2,00 zł.” (Poprawkę 
przegłosowano: za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2). 
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Głos w dyskusji zabrali: 
D.Glinka – zgłosił poprawkę w § 4 pkt 2, gdzie nie powinno być słowa „przez” 

reklamę przed dwukropkiem. 
Radca prawny – powiedział, że można wykreślić to słowo. 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za–16, przeciw-0, wstrzymało się–4. 

Rada podjęła uchwałę Nr III/17/2011. 

 
 

f) delegatów  Miasta   Białogard   w  Stowarzyszeniu  Inicjatyw  
Społeczno-Gospodarczych – druk K, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Sprawa 
Społecznych 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
Burmistrz – poinformował, że jest propozycja, aby w Stowarzyszeniu uczestniczył 

Burmistrz i radny Krzysztof Skoczyk, dotychczasowy delegat Miasta. 
T.Szwed – uważa, że kandydatury powinny paść na sali i wybór powinien odbyć 

się w demokratyczny sposób. Radny będzie głosował za tymi osobami. 
J.Harłacz – stwierdził, że będzie postulował, aby pozostawić radnych wcześniej 

pracujących, bo z tego tytułu radni żadnych należności nie biorą. 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za-14, przeciw-0, wstrzymało się-6. 

Rada podjęła uchwałę Nr III/18/2011. 

 
 

g) delegata Miasta Białogard do Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast 
Polskich – druk L, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Sprawa 
Społecznych 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – prosił, aby przybliżyć strukturę działania Związku oraz pytał na czym 

polega praca, jakie korzyści ma z przynależności Białogard? 
Naczelnik Wydz. RGS – odpowiedział, że składka do ZMP wynosi 25 gr za 

każdego mieszkańca, tj. około 8 tys. zł co roku. Z tego tytułu, że należymy do 
Związku organizujemy m.in. obozy z funduszy Unii Europejskiej.  

Burmistrz – dodał, że ZMP jest instytucją opiniotwórczą, pilnuje interesu miast. 
Organizacja reaguje w przypadku interwencji w sprawie uderzenia w dochody 
gmin. Z dnia na dzień niektóre gminy dowiedziały się, że nie mają 
bezpiecznego wskaźnika 60%, tylko około lub ponad 100%. Wczoraj była 
informacja z gminy Świdwin, gdzie zamyka się szkoły z tego powodu. 

D.Glinka – pytał czy Burmistrz pogodzi wszystkie prace w związkach? 
Burmistrz – odpowiedział, że oczywiście pogodzi, bo Zgromadzenie odbywa się 

trzy razy w roku. 
J.Harłacz – powiedział, że w poprzedniej kadencji mówiliśmy o racjonalnych 

wydatkach i przyciskaniu pasa. Skoro inne gminy są tak zadłużone to jak jest 
zadłużony Białogard? 

Przewodniczący Rady – proponował o wstrzymanie się od dyskusji do czasu 
omawiania projektu budżetu Miasta na 2011 rok. 
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 Burmistrz – odpowiedział, że wskaźnik zadłużenia wynosi ponad 30%. 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 20 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr III/19/2011. 

 
 

h) delegatów Miasta Białogard w Stowarzyszeniu Gmin Polskich 
Euroregionu Pomerania – druk Ł, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Sprawa 
Społecznych 

  Dodał, że roczny koszt Miasta stanowi kwotę ok. 15 tys. zł.  
 

Przegłosowano projekt uchwały: za -19, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

Rada podjęła uchwałę Nr III/20/2011. 

 

i) delegata Miasta Białogard w Międzynarodowym Związku Hanzy – 
druk M, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Sprawa 
Społecznych 

   Dodał, że z tytułu uczestnictwa Miasto nie ponosi żadnych kosztów. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Sęk – pytał w jakim charakterze jest M.Stachowiak. 
Burmistrz – odpowiedział, że Zastępcy Burmistrza. 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/21/2011. 

 
 

j) rozpatrzenia skargi – druk F, 
Przedstawił: Andrzej Adamczewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/22/2011. 
 
 

k) rozpatrzenia skargi – druk G, 
Przedstawił: Andrzej Adamczewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Sęk – w imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska powiedział, że 

mieszkanka złożyła skargę na działania Burmistrza, które były prawidłowe. 
Radny uważa, że dobrze byłoby, aby znalazła jakąś pomoc. 
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J.Harłacz – przybliżył sprawę Pani Kosowskiej, proponując pomoc dla 
schorowanej mieszkanki powołując się na humanitarne podejście do sprawy. 
Radny oczekuje, że Burmistrz zastosuje prawo łaski a ramach jego bonifikatę.  

Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/23/2011. 
 
 
Przewodniczący Rady przywitał Pana Andrzeja Świrko, radnego Sejmiku Woj. 

Zachodniopomorskiego. 
 
Przewodniczący Rady – ogłosił 10 min. przerwy do godz. 10.30. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
 

  Ad 3 Sprawy organizacyjne Rady: 
      - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 
      a) planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2011 – druk H, 
Przedstawił: Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Siwek – proponował, aby w I kwartale planu pracy Komisji Rewizyjnej ująć 

kontrolę w BOSiR w zakresie zatrudnienia osób skierowanych do nieodpłatnej 
dozorowanej pracy społecznej.  

A.Adamczewski – powiedział, że nie ma konieczności dokonywania zmiany planu 
pracy. Komisja będzie zajmowała się także  pracami doraźnymi. 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/24/2011. 
 
 
      b) planów  pracy  stałych  komisji  Rady Miejskiej Białogardu na rok 

2011 – druk I, 
Przedstawił: Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/25/2011. 
 
 
 
      c) ramowego planu pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2011 – 

druk  J. 
Przedstawił: Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

 6



Przegłosowano projekt uchwały: za – 21 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr III/26/2011. 
 

   
 
Ad 4  Wnioski, informacje i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że radni złożyli w terminie wszystkie 
oświadczenia majątkowe. Kolejna najważniejsza sesja będzie wcześniej, bo 
brak budżetu komplikuje życie stowarzyszeniom, aby można było ogłosić 
konkurs ofert. W związku z tym, że zaczynają się ferie zimowe Przewodniczący 
Rady proponował sesję budżetową za 2 tygodnie. 

T.Szwed – prosił, aby radni otrzymali materiały dwa tygodnie wcześniej. 
S.Domański – zgłosił, że gdyby to nie była środa to proponował godz. 12.00. 
A.Siwek – stwierdził, że stowarzyszenia i radni muszą mieć czas na zapoznanie 

się z budżetem. 
Przewodniczący Rady – stwierdził, że informacja jest ujęta szczegółowo w 

konkursie ofert. Przewodniczący Rady poinformował, że Radny może przyjrzeć 
się stowarzyszeniom. 

Burmistrz – wyjaśnił, że prace nad budżetem nie trwają w trybie nagłym i 
pilnym. Wspólnie z naczelnikami Urzędu analizuje wszelkie sugestie. Burmistrz 
chce wspólnie z Klubem Platformy Obywatelskiej przeanalizować propozycje. 
Burmistrz powie o swoich pomysłach. Wiele sugestii zostało uwzględnionych. 
Postara się wypracować kompromis. Jeżeli budżet dostosuje się do nowej Rady 
będzie mniej kontrowersji. W 2011 r. planuje zająć się mniejszymi sprawami 
porządkowymi, sprawami komunalnymi, aby po dużych inwestycjach 
zagospodarować Miasto. Przemyślenia Burmistrza otrzymają radni.  

A.Adamczewski – stwierdził, że Klub Białogardzianie nie ma przewodniczenia w 
randze wiceprzewodniczącego. Radny sugerował, aby zmienić statut, albo 
powołać wiceprzewodniczącego. 

J.Harłacz – powiedział, że radny A.Adamczewski startował z Porozumienia 
Samorządowego a zdradził na rzecz Białogardzian. 

 
 

  Ad 5 Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z 
wykonania  uchwał Rady Miejskiej. 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
Burmistrz dodał, że przedmiotem prac Burmistrza były tematy: dobrze 

skonstruowany budżet, w trybie pilnym urzędnicy przygotowują atrakcyjne 
działki do zbycia przy ul. Gdyńskiej. Również trwa przygotowanie nieruchomości 
do zbycia na ul. Stamma za Bricomarche. Teraz na rynku jest załamanie, 
materiały są tanie.  Przy ul. Lutyków są też nieruchomości do zbycia. Burmistrz 
stara się zrealizować postulaty, jeśli chodzi o budownictwo komunalne. 
Pozostaje kwestia planu zagospodarowania przestrzennego, gdzie na zmianę 
trzeba poczekać około roku. Przystąpiono do projektowania budynku przy byłej 
stołówce gdzie ma powstać 9 mieszkań. To budynek podpiwniczony i 
parterowy. Obecnie są wstępne przymiarki do wyremontowania budynku., w 
którym istnieje kotłownia oraz jest możliwość podciągnięcia mediów piwnicą. 
Przy ul. Moniuszki powstanie nowy obiekt komunalny z kuchnią, piecykiem 
gazowym. Do końca marca musimy złożyć wniosek o dofinansowanie. Trwają 
rozmowy nt. przejęcia ulic powiatowych oraz przejęcia całej zieleni do 
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Białogardzkiego Zarządu Nieruchomości. Po tych działaniach będzie można 
powiedzieć, że w mieście jest czysto. Szczecinek zakupił sprzęt do sprzątania 
odchodów po psach. Jeśli firma ma odpowiadać za czystość to ma być czysto. 
Jak niezadowolenie będzie to wypowiemy umowę. Przygotowany jest projekt 
uchwały, aby zakończyć zbywanie nieruchomości komunalnych z bonifikatą.  

Z.Jonko – pytał o przejęcie budynku po Unitechu? Na Komisji rozmawiano o 
przejęciu tego budynku na mieszkania komunalne. Budynek jest wpisany do 
rejestru zabytków. Można wystawić go na sprzedaż. Radny pytał jaką kwotę 
zalega nam Unicon, że proponuje przejąć ten budynek? 

Burmistrz – powiedział, że to wartościowy obiekt sam w sobie. Za wszelką cenę 
nie będzie tam mieszkań komunalnych. To nie przesądzona sprawa. Firma 
mniej zalega niż wartość obiektu. Biorąc pod uwagę zbycie nieruchomości to 
można zbyć go za dobrą wartość. 

Z.Jonko – stwierdził, że Unicon wystawił budynek za 320 tys. zł i nie było 
chętnych. 

Burmistrz – odpowiedział, iż jest przekonany, że obiekt należy przejąć. Unicon 
nie wystąpił o zmianę planu. Burmistrz jest otwarty na propozycje. Najpierw 
musi być pomysł a potem zmiana planu. Pośpiech nie jest wskazany. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że w Biurze Rady jest pismo Uniconu do 
wiadomości radnych. 

A.Siwek – powiedział, że na stronach internetowych jest informacja, że Miasto 
przejmuje budynek na mieszkania komunalne a nie, że zastanawiamy się czy 
przejmujemy.  To samo nt. przydatności budynku przy ul. Przejazdowej.  

J.Harłacz – przypomniał, że sprawa Uniconu wyszła od niego. Firma nie ma 300 
tys. zł długu a tylko 1/3. Odnośnie atrakcyjnych działek Radny pytał za ile te 
działki będą sprzedawane? Skoro działka rolna jest za 100 tys. zł to za ile 
będzie działka budowlana? Kto kontroluje rzeczoznawcę, czy ceny nie są 
zawyżone. Odnośnie zakupu budynków nakupujemy ruin a najpierw należy się 
nim przyjrzeć. Przy ul. Przejazdowej budynek jest trudny do podzielenia. 
Przeszkoda jaką są pociągi nie może być utrudnieniem. Należy ogłosić nabór 
chętnych osób posiadających pewne środki, aby remontowali na własny koszt. 
Ponadto Radny proponował przyjrzeć się Prezesowi BTBS, bo on nie wie co ma 
tam robić. Został zbity tynk na ul. Piłsudskiego 41 a ludzie mają dziury i nikt się 
tym nie zajął.  

K.Sęk – pytał w nawiązaniu do tego, że Urząd Miasta pracuje nad intensywnym 
zbywaniem nieruchomości, co robi, aby te nieruchomości sprzedać? Jak 
zachęcić do ich kupna skoro nie mają dojazdu, mediów, bez planu na 
kanalizację? Radny pytał odnośnie remontu budynku na ul. Dąbrowszczaków 
oraz jaki jest plan jeśli chodzi o budynek Uniconu i po Spółdzielni Unia? 

D.Glinka – pytał czy są prowadzone działania celem zmniejszenia bezrobocia w 
mieście? 

Burmistrz – odpowiedział, że jeśli chodzi o wycenę działek – procedura jest 
określona, z przetargu jest rzeczoznawca. Wszystko weryfikuje rynek. Mamy 
instrumenty, bo możemy przy I przetargu podnieść cenę albo obniżyć. 
Burmistrz bardzo ceni współpracę z urbanistą. Uważa, że wszystkie tereny 
cenne powinny być zbywane. Odnośnie kondycji BTBS – sporo osób przychodzi 
o remont budynków komunalnych, proponuje zwiększyć ilość nakładów na ten 
cel. Należy przestać remontowanie budynków, które mają być zbywane. 
Mieszkańcy kupują działki siedliskowe na terenie gminy. Kwestia uzbrajania 
terenów chcemy doprowadzić do tego,  że mają przygotowane drogi gruntowe a 
po 3-4 latach wchodzimy z realizacją ulic. Musimy dotrzymywać słowa, aby być 
wiarygodnym. Sprawa budynku Uniconu – zamiarem jest przejęcie obiektu 
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celem urządzenia tam mieszkań komunalnych. Chcemy zabezpieczyć jak 
najwięcej mieszkań komunalnych, bo są mieszkania do remontu m.in. przy ul. 
Wojska Polskiego. Jeśli chodzi o budynek po Spółdzielni Unia to Burmistrz był 
przekonany o jego przejęciu z uwagi na funkcjonowanie tam Warsztatów 
Terapii Zajęciowej, a na dół proponował przeniesienie Biblioteki. Jeśli chodzi o 
lokale do remontu – jest realizacja, bo podpisują umowy. Należy doprowadzić 
do jak największej ilości sytuacji. W sprawie bezrobocia – wpływ samorządu to 
odpowiednia atmosfera, przyciąganie inwestorów, nowa przestrzeń do 
inwestycji, która powstaje naprzeciw Domu Pomocy Społecznej na ul. 
Kołobrzeskiej. Burmistrz będzie proponował, aby powstało biuro do obsługi 
przedsiębiorców, inwestorów. Kolejna sprawa to wsparcie przez Powiatowy 
Urząd Pracy. Środki spadły z 16 mln zł na ok. 4 mln zł. Należy sensownie 
wykorzystać środki na wsparcie osób biednych. Burmistrz przypomniał o 
projekcie oddłużania. Ponadto Burmistrz podkreślił potrzebę podniesienia 
wykształcenia mieszkańców Miasta. 

 
 

  Ad 6 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich 
sprawy. 

 
 W okresie od I do III Sesji Rady Miejskiej Białogardu radni skierowali do 
Burmistrza Białogardu 12 interpelacji i pytań, które stanowią załącznik do 
informacji Burmistrza z działalności międzysesyjnej.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że nie na wszystkie interpelacje otrzymał 

satysfakcjonujące odpowiedzi. Chodziło o szkołę Scholar. Odnośnie nowego 
dyrektora Warsztatów Terapii Zajęciowej, który przegrał konkurs na dyrektora 
Uniconu, Radny pytał jakie ma przygotowanie? Radny uzyskał odpowiedź, że  
posiada kwalifikacje na to stanowisko. W materii osób niepełnosprawnych 
powinien być pedagog, psycholog, psychiatra a nie inż. mechaniki. Radny prosił 
o informacje odnośnie funkcjonowania szpitala. Pytał gdzie, do kogo złożono 
oferty w sprawie pozyskania specjalistów. W Powiatowym Urzędzie Pracy, 
giełdzie medycznej, Urzędzie Wojewódzkim nie było złożonej żadnej oferty 
pracy na specjalistów do szpitala. W szpitalu działa specjalny pion 
zapotrzebowania na rynku pracy. Nie było żadnej informacji ani w prasie 
wojewódzkiej czy ogólnokrajowej. Radny wskazał na rozłożenie wydziałów:  
Wewnętrzny, Porodówka a na dole kostnica. Należy zrobić wszystko, aby 
zatrudnienie zostało uzupełnione. Zatrudniono nowego dyrektora, który nic nie 
robi. Wzrósł wydatek na funkcjonowanie, doszedł deficyt i dalej ten szpital 
będzie musiał być zamknięty. 

Przewodniczący Rady – powiedział, że to temat nie będący w kompetencji Miasta. 
J.Harłacz – stwierdził, że szpital średnio zatrudnia 506 osób. Prosił o rozpatrzenie 

sprawy i podjęcie działań w celu pozyskania lekarzy. Radny podkreślił, że jeśli 
chodzi o akcję zima nie sprawdziły się żadne jednostki. Należy się zastanowić 
czy odśnieżamy czy posypujemy piaskiem i zabezpieczamy miejsca dla 
pieszych. 

E.Bury – poruszyła dwie sprawy: przy ul. Kołobrzeskiej 31 i 33 prosiła o 
utworzenie nowych miejsc parkingowych koło firmy Imperial. Kolejna sprawa 
dotyczyła chodnika przy ul. Drzymały – Radna pytała czy została ukończona 
inwestycja, bo chodnik jest ruchomy? 
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K.Leś – poruszyła sprawę potrzeby naprawienia chodnika na ul. Grunwaldzkiej-
róg ul. Przechodniej, bo jest zapadły. 

P.Szyszlak – pytał czy w ubr. zakończono inwestycje przy ul. Wiejskiej i Nowej, 
kto odpowiada za odbiór inwestycji, bo płyty jumbo uległy połamaniu i takie 
zostały ułożone a następnie pozapadały się. Nawierzchnia winna być zrobiona w 
takim stanie jak sprzed inwestycji a nie w pogorszonym.  

K.Sek – pytał w sprawie Warsztatów Terapii Zajęciowej - jak działają, czy Miasto 
już przejęło, dlaczego nie rozstrzygnięto pierwszego konkursu, tylko wybrano 
dyrektora w drugim konkursie? Czy na stronie BIP mogłyby się pojawiać 
informacje o przebiegu konkursu? Radny poruszył sprawę słupów 
ogłoszeniowych – mieszkańcy są takimi nośnikami na słupach zainteresowani. 
Radny pytał czy mógłby Burmistrz sformułować przed debatą budżetową 
długoterminowy plan zbywania infrastruktury? 

A.Siwek – poruszył sprawę strony internetowej jednostek organizacyjnych Miasta 
oraz prosił o wykładnię prawną w sprawie liczenia 7 dni otrzymywania 
materiałów przez radnych. 

S.Domański – prosił, aby wypełnić przestrzenie pomiędzy płytami betonowymi. 
Radny uważa, że należy zrobić inwentaryzację w tym zakresie. 

S.Purol – poruszył sprawę wyrwy na ul. Prusa.  
K.Drachal-Mostek - powiedziała, że cieszy się, iż sprawa zieleni trafia w jedne 

ręce. Radna prosiła o dobieranie fachowców, aby prawidłowo i starannie 
przycinać drzewa. W sprawie dyrektora Warsztatów Terapii Zajęciowej – to 
osoba, która wiele uwagi poświęciła sportowi, że nie wymaga uzasadnienia, bo 
ma takie cechy charakteru, które gwarantują dobre predyspozycje. 

B.Siwek – zwrócił uwagę na wykończenie trawników na ul. 1 Maja. 
Burmistrz – odpowiedział, że szukanie lekarzy jest ciągłe, była zatrudniona 

międzynarodowa firma w pozyskiwaniu lekarzy. W Powiatowym Urzędzie Pracy 
nie znajdziemy lekarzy, bo bezrobotnych nie ma. Powiat jest organem 
założycielskim, który ma wyposażyć w sprzęt a dalej firma ma funkcjonować. 
Jak będzie zagrożenie to możemy wkroczyć. Był problem z jednym oddziałem a 
nie całym szpitalem. Białogard był dosyć dobrze odśnieżony. Parkingi należy 
wykonać. Odnośnie ul. Drzymały - zauważono usterki, które będą naprawiane 
wiosną. Chodnik przy WKU będzie naprawiony. Odnośnie odbioru prac odpowie 
Naczelnik IMiM. Od 1 stycznia 2011 r. podjęto uchwałę, że WTZ będą 
funkcjonowały jako jednostka. Prezes Spółdzielni Unia zdecydowała się wziąć 
odprawę i księgową. Zakończono procedury na konkurs dyrektora, było dwóch 
chętnych. Szef ma zarządzać. Finansowanie jest zabezpieczone. Pracownicy 
zostali przejęci. W BIP informacje winny być wyczerpujące. Słupy były 
przekazywane firmom zewnętrznym, były pretensje odnośnie zawieszania. 
Burmistrz stwierdził, że to powinno się znaleźć w mieście. Zgłosiły się dwie 
firmy: BZN i BOSiR. Obecnie słupy prowadzi BOSiR. Musi być jasna i czytelna 
informacja, że jeśli zbywamy działki jako nieuzbrojone to kiedy to uzbroimy 
muszą być plany i należy trzymać się tych planów. Burmistrz powiedział, że ma 
przygotowaną infrastrukturę.  

Sekretarz – odpowiedziała, że odnośnie definicji 7 dni wlicza się środę. 
Burmistrz – stwierdził, że wątpliwości można wyjaśnić w przerwie. Na głównych 

ulicach należy uporządkować tereny zielone. Metoda z rolki jest zbyt wczesna w 
Białogardzie. Burmistrz poinformował, że jest na etapie tworzenia grupy 
roboczej do szybkiej reakcji celem naprawienia dróg. Wykonywane prace na 
ulicach gruntowych wymagają czasu. Należy wypracować nowy model dbania i 
reagowania. Ul. Dąbrowszczaków i ul. Wiślana - chyba jest zbyt mało 
odwodniona, bo często są uwagi. Ulicę Prusa należy poprawić. Ulica Bol. 
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Śmiałego zostanie poprawiona mamy zamiar korzystać z fachowców, 
wykonawstwo jest po stronie A.Nowaka. Koszt wymiany asfaltu ul. 
Wyspiańskiego to kwota ok. 400 tys. zł. Jeśli się zdecydujemy to bez 
chodników. Odnośnie progów zwalniających – skoro wpływa wniosek o ułożenie 
progów, to wpływa kolejne pismo, aby w tym miejscu nie montować. To 
dotyczy ul. Chopina. 

K.Skoczyk – zabrał głos odnośnie zagrożenia w budynkach przy ul. Piłsudskiego 
9b i 9a, gdzie jest łącznik, z którego sypią się dachówki. 

Naczelnik Wydz. IM – odpowiedział, że ul. Grunwaldzką naprawiano, na ulicach 
Lutyków i Wiejskiej były prowadzone inwestycje przez RWiK pod koniec 2010 r. 
Po zimie okazało się, że są nierówności.  

Dyrektor BOSiR – stwierdził odnośnie słupów, że chce je uporządkować. 
Zdecydowano się na obniżenie cen o 15% w stosunku do ubr.  

A.Milczarek – pytał o wywieszanie informacji przez kluby sportowe? 
Dyrektor BOSiR – odpowiedział, że rozważy charakter imprezy i obniżenie opłaty. 
K.Sęk – prosił, aby analizować zlecenia. Chcemy zobaczyć jak będą się 

kształtowały dochody. 
J.Harłacz – odnośnie dwóch osób zatrudnionych na stanowisku dyrektora WTZ 

pytał o przygotowanie drugiej osoby? W sprawie pozyskania lekarzy Radny 
uważa, że należy rozważyć możliwość ściągnięcia Polaków zatrudnionych w 
Kazachstanie. W kwestii dróg należy wyremontować wszystkie zniszczenia na 
ulicach, w tym też ul. Obotrytów.  Radny apelował do radnych wojewódzkich w 
tym radnego J.Kotlęgi, aby nie pisać w Białogardzianinie dyrdymał. Raczej taki 
Radny powinien pomóc odnośnie szpitala, drogi wojewódzkiej, tablicy świetlnej, 
która jest nieoświetlona, ronda na oś. kołobrzeskim. Mieszkańcy zasiadający w 
parlamencie powinni działać w interesie naszego regionu. 

K.Drachal-Mostek – prosiła, aby przyjrzeć się i naprawić odcinek ul. Płowieckiej i 
zakręt ul. Nadbrzeżnej. 

K.Leś – pytała o wolne mieszkania w zasobach BTBS oraz prace interwencyjne - 
kiedy, gdzie można otrzymać taką informację? 

Burmistrz -  odpowiedział, że drugi kandydat na stanowisko dyrektora WTZ Pan 
Czarnecki miał doświadczenie w zarządzaniu, ale brak społecznego, które 
posiada Pan Kołodziejczyk. W Białogardzie pracują lekarze ze wschodu. Droga 
będzie naprawiona. W zasobach BTBS są 4 duże mieszkania. Nie będzie prac 
interwencyjnych, bo jest mało środków i urzędy nie będą mogły organizować 
takich prac.  

K.Leś – pytała czy jest możliwość zwiększenia ilości pracujących więźniów? 
Burmistrz – odpowiedział, że są chętni do współpracy, kwestia badań lekarskich, 

zakupu odzieży, dowozu i dozoru. Obecnie jest 9 takich osób. Burmistrz 
proponował korzystanie z takiej formy pracy przy zieleni. 

Przewodniczący Rady – prosił o przedstawienie przez Komendanta Straży 
Miejskiej informacji w sprawie ich działalności. 

Komendant – poinformował, że w akcji zima było 150 wykroczeń tj. pouczeń, bo 
nie było winy umyślnej. Odnośnie egzekwowania czystości w okresie zimy przy 
posesjach Komendant zwrócił uwagę na brak precyzyjnych zapisów w  
regulaminie dot. zachowania czystości w mieście tj. stwierdzenia potrzeby 
dokonania czystości „na bieżąco lub natychmiast”. Ponadto mieszkańcy skarżyli 
się, że spychacz odśnieżał ulice spychając śnieg na chodnik. Kolejna sprawa 
dotyczyła nie wywiązania  się komitetów wyborczych z posprzątania miasta, 
gdyż na ulicach wiszą i leżą plakaty Platformy Obywatelskiej. Komendant 
poinformował, że Pełnomocnik PO zostanie ukarany mandatem, iż w ciągu 30 
dni nie ściągnął plakatów. Dalsza sprawa to zmienił się taryfikator mandatów, 
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które wynoszą od 50 do 500 zł. Natomiast mandaty za psy wynoszą 200 zł. 
Odnośnie odśnieżania Komendant uważa, że należy wprowadzić opłatę 
śniegową. Komendant poinformował, że w ubr. roku była sprawa na Prezesa 
BTBS odnośnie bałaganu wokół śmietnika. Sąd odrzucił pozew, bo za to 
odpowiada Miasto. Ponadto Komendant poinformował, że jest pomysł odnośnie 
pobudowania pergoli wokół śmietników, aby osłonić te miejsca od terenów 
przyległych. W tym roku za śniegiem trudno było nadążyć. Brak chętnych do 
prowadzenia takiej działalności. Komendant uważa, że o porządek powinniśmy 
dbać wszyscy. 

 A.Siwek – stwierdził, że jak działa Straż Miejska to każdy mieszkaniec wie. 
Radny rozumie, że strażnik informuje o obowiązku, drugi raz przypomina a za 
trzecim razem nakłada mandat. Radny proponował, aby stosując wydrukowane 
kartki zwracać uwagę na parkowanie, można zrobić zdjęcie nieprawidłowo 
zaparkowanego samochodu. Radny powiedział, że będzie występował, aby taką 
informację wprowadzić do porządku Sesji po zakończeniu każdego kwartału. 
Chodzi o to, by mieszkańcy zmienili zdanie o Straży Miejskiej. 

Komendant – wyjaśnił, że funkcjonariusze Straży pouczają mieszkańców, a 
monitoring w mieście działa sprawnie i w razie potrzeby ma zdjęcia z Policji. 
Prawo o ruchu drogowym mówi, że miejsce do parkowania musi być 
oznakowane przez namalowanie linii. 

A.Siwek – wniósł o wprowadzenie informacji z wykonania uchwały w sprawie 
regulaminu utrzymania czystości w mieście. Radny prosił o pokazanie 
pojemnika dla psów. Na wielu ulicach brak jest koszty na śmieci. Radny pytał 
jakie kroki podjęto w stosunku do zarządców, aby wyegzekwować takie 
postanowienia? Starosta i Burmistrz siadają razem. W innych miastach przy 
większych skupiskach kosze są stawiane częściej. 

J.Harłacz – stwierdził, że jest brak koszy na śmieci i odchody psie na ulicach 
powiatowych. Poprzedni Burmistrz zlikwidował podatek dla psów. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że w III kwartale będzie omawiana strategia 
gospodarowania odpadami komunalnymi i należy poruszyć te kwestie.  

Burmistrz – deklarował, że tej wiosny ten problem zostanie rozwiązany. Zrobimy 
eksperymentalnie pojemniki na psie odchody na osiedlach. Burmistrz 
powiedział, że nie wie co zrobić z dworcem PKP, gdzie jest brudno. Burmistrz 
chce zrobić porządek z tymi sprawami. 

 
  
Ad 7 Zamknięcie Sesji.     

 
Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 13.10 Przewodniczący Rady 

wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady III  Sesji Rady Miejskiej 
Białogardu”. 
 
Protokołowała: M.Zimmer 
 

 

Przewodniczący Rady 

      Józef  Leszczyk 
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